
Referat – SB  28/9 2022 

Deltagere: Kira, Mads, Anna, Maria (supp for William), Majbritt, Mads, Stine, Therese, Kåre, Jan, Kirstine, 

Henrik, Tejs, elevrådsrepræsentanter. 

Afbud: William. 

1.  Valg af ordstyrer og godkendelse af dagsorden. 

Henrik blev valgt som ordstyrer, og dagsordenen blev godkendt. 

2. Drøftelse og justering af princip om kommunikation mellem skole og hjem 

Indledningsvis fortalte Kira eleverne om skolebestyrelsens anvendelse af og arbejde med principper for 

skolens virksomhed generelt, samt om baggrunden for skolebestyrelsens vedtagne princip om 

kommunikation mellem skole og hjem og processen for evt. ændring. 

Herpå havde SB en drøftelse af evt. behov for ændring af princippet om kommunikation. 

Som forslag til ændringer blev bl.a. nævnt: 

• Tydeliggørelse af ny ramme for feedback til den enkelte elev ved en såkaldt meddelelsesbog, som pr. 1. 

august 2022 har erstattet den tidligere elevplan.  

• Tydeliggørelse af behov for målrettet kommunikation på AULA, så lærere og forældre fx kun bruger 

funktionen: ”fællesbesked eller svar til alle”, hvor dette har en reel merværdi for modtageren. 

• Tydeliggørelse af påregnet svartid ved besked på AULA. Enighed om at lærerne skal besvare beskeder 

på AULA inden for 3 arbejdsdage, dog længere ved ferie  

• Drøftelse af anvendelsen funktionen ”følsomme oplysninger”.  

• Tydeliggørelse af at Meebook skal anvendes af alle skolens klasser ift. orientering om klassens lektier og 

de enkelte klassers ugeplan og årsplan i alle fag. 

• Fra forældresiden blev efterlyst krav til ledelsen om forventningsafstemning mht. hvor meget lærerne 

skal skrive i ugeplan/årsplan på Meebook. Der er en oplevelse af stor forskel. I visse klasser opleves en 

ret beskeden kommunikation om elevernes lektier og ugeplan, og det gør det svært for forældrene ift. 

at understøtte deres barns skolegang. Aftalt af ledelsen følger op på et fællesmøde med lærerne.   

Aftalt af udkastet til princip justeres og sendes i høring til begge elevråd og til lærerne. Udkastet til princip 

sættes herefter på dagsordenen for SB’s næste møde.  

Fra forældresiden blev spurgt til, hvordan ledelsen vil tilrettelægge en god proces, så det vedtagne princip 

for kommunikation formidles til elever, forældre og lærere på en måde, så det gør en forskel i det praktiske 

skoleliv. Ledelsen forsikrede, at de vil sikre en god proces for princippets implementering og orientere SB 

herom. 

 

3. Orientering om møde vedr. sikkerhed ved brandstationen 

Kira og Tejs har været med til møde med Københavns Kommune og ledelsen vedr. sikkerheden på 

brandstationen, når eleverne skal køres til OBV. 

Fra forældresiden gjorde vi gældende, at vi ønsker en styrket sikkerhed for eleverne, bl.a. sådan at der 

etableres en fodgængerovergang på det sted, hvor eleverne kommer op af tunnelen og skal passere 

Hanssted Vej, så det kan undgås, at børn og forældre går tværs over vejen. Kommunen var uenig heri, da de 

oplever, at en fodgængerovergang vil give eleverne en falsk tryghed. Vi opfordrede dem til at genoverveje 

situationen nøje, da der er tale om børn fra børnehaveklassen til og med 5. klasse, som skal passere en 



trafikeret vej. Samtidig opfordredes kommunen til nudging (fx ved markering af fodtrin på vejen), så den 

sikre skolevej tydeliggøres for eleverne. 

Københavns Kommune orienterede om en påtænkt ændring af trafiksituationen ved brandstationen med 

det formål at mindske trafikken. De vil sende planen i høring i lokalområdet. Efter forslaget vil kommunen 

lukke for indkørende trafik til området omkring brandstationen mellem kl. 7-8 om morgenen og etablere 

”kiss&drive”-pladser på Vigerslev Vej til afsætning af eleverne.    

Herudover gjorde vi fra forældresiden yderligere gældende, at der i den kommende mørke tid er behov for 

mere lys ved brandstationen, da eleverne skal møde ind 7.30, hvor det er mørkt. Københavns Kommune 

oplyste, at kommunen vil sikre opsætning af én yderligere gadelampe. Herudover vil der være lys på selve 

brandstationen, som peger ned på området foran stationen, og der vil være lys på opsamlingspladsen. 

4. Vikardækning og kommunikation 

Ledelsen orienterede indledningsvist omkring den aktuelle vikarsituation på Hanssted Skole med afsæt i de 

enkelte klasser for august og september 2022.  

Tallene viste, at flere klasser desværre har haft en særdeles stor vikardækning i perioden, sådan at fem 

klasser på OBV i perioden fra den 8. august til den 23. september 2022 har haft mellem 45 og 77 

vikardækkede timer. Udfordringen i overbygningen har været mindre, idet den højst vikardækkede klasse i 

perioden var på 23 timer.    

Ledelsen er meget opmærksom på situationen og arbejder målrettet på at sikre, at vikardækningen løses 

på den bedste måde for eleverne. Ledelsen bemærkede herved, at de givne tal ikke tager højde for, at 

vikardækningen for visse klasser bl.a. er sket med klassernes øvrige lærere, ligesom en del af 

vikardækningen skyldes vakancer i enkelte lærerstillinger ved skoleårets start pga. stillingsopslag og orlov. 

Dette er siden løst ift. besættelsen af den ledige stilling.   

SB fandt den store vikardækning meget foruroligende og efterspurgte indsatser fra ledelsens side til at tage 

målrettet hånd om situationen, så eleverne løbende sikres den bedst mulige undervisning.  

Eleverne havde visse kommentarer til opgørelsen af tallene for vikardækningen. Fra forældresiden var der 

følgende fokus: 

1) Hvordan sikrer vi, at vikardækkede timer anvendes bedst muligt?  

a. Bedst med brug af fast vikar ved længere sygemelding/orlov mv., så eleverne fortsat får et 

godt og planlagt flow i timerne, så vi kan mindske ”dag til dag-vikardækning”.   

b. Behov for ”go to kit” ved vikardækning, så lektionerne ikke går fagligt til spilde. Vi bør sikre, 

at vikaren ved præcis, hvad der er de faglige mål for det enkelte forløb og kan orientere sig 

i undervisningsmaterialet. OBS: Ledelsen bemærkede, at der med dette formål nu er 

udarbejdet en vejledning til vikarerne om tilrettelæggelsen af undervisning.   

2) Hvordan sikrer vi en styrket kommunikation mellem skole/hjem ift. vikardækning?       

a. Opfordring til at klassens lærerteam/ledelsen løbende skriver ud til elever og forældre på 

AULA ved vikardækning, så der er en større gennemsigtighed, dvs. ikke blot en vikar-

markering i kalendersystemet. På den måde kan evt. forældrebekymring tages i opløbet.  

b. Opfordring til mere og bedre kommunikation om, hvordan klassen indhenter evt. 

aflyste/udsatte undervisningsforløb i bestemte fag til forventningsafstemning om evt. 

udfordringer.    

3) Hvordan sikrer vi på enkel vis et godt datagrundlag for ledelsen til bedst mulig håndtering af de 

udfordringer, der kan opstå, når vi møder et stort behov for vikardækning?    



Ledelsen vender tilbage med forslag til opfølgning og sender den nye vikar-vejledning til SB. Fra 

forældresiden var der et spørgsmål om skolens udgifter til vikardækning. Drøftelsen udsat til SBs næste 

møde. 

5. Nyt fra skærmudvalget 

Skærmudvalget har holdt møde, og er nået frem til følgende forslag, der foreslås tilføjet SB’s vedtagne 

princip om digitale læringsmidler: 

• Skærm skal ikke bruges som underholdning, men skal have et primært fagligt formål. 

• Brug af film i undervisningen skal have et fagligt formål og skal efterarbejdes fagligt.  

• Der må ikke anvendes skærm til visuelle oplevelser ved spisning i de små klasser, men gerne til 

formidling af lyd ved behov (fx lydbog + musik). 

 

Der oprettes nyt udvalg til mobilpolitik. Medlemmer er: Maibritt, Kirstine, Anna, Stine, Jonas, Sofus og 

Viggo. 

 

6. Byggeri og genhusning 

Eleverne i Hansted Skoles 6-9. klasse er p.t. genhuset i faglokalerne. Der er nu opsat pavilloner på skolens 

fodboldbane, så de fleste af eleverne kan rykkes hertil efter efterårsferien 2022. Ledelsen vil sende en 

orientering om rammerne for elevernes inde/udeordning efter efterårsferien. 

Ved brandevakuering på Hanssted Skole er evalueringsplanen p.t., at eleverne har fælles mødested på 

fodboldbanen. Skolen har pga. pavillonerne brug for en ny evakueringsplan. Kåre har kontaktet 

brandvæsenet herom og afventer svar for evakueringsplan/øvelse, når nu boldbanen er taget. Kåre vil sikre, 

at den ny evakueringsplan formidles til alle på skolen.   

Fra forældresiden blev rejst spørgsmål om muligheden for, at SB kan få indsigt i byggereferater. Ledelsen 

oplyste, at SB kan søge aktindsigt. Forældrene vil følge op på denne mulighed.  

Der er indgået aftale med grundejerforeningen om, at fritten må bruge græsplænen ved Maribovej. Skolen 

er også velkommen, men vurderer umiddelbart ikke at have behov. 

7. Meddelelser 

Formanden: Kursus-mail er sendt til skolen vedr. efterårskursus v. skole/forældre København, hvor alle SB-

medlemmer inviteres til gratis efterårskursus den 28-29. oktober 2022 om skolebestyrelsesarbejdet. 

Skolebestyrelsen er også inviteret til landsmøde den 11-12. november 2022 på Hotel Nyborg Strand med 

mulighed for at sende to SB-medlemmer. 

Eleverne: Det store elevråd har holdt møde. Sara fra 9v er valgt som formand, og Naja 9u er valgt som SB-

repræsentant. Det var et fint møde, hvor Kåre deltog. 

Ledelsen: Ny afdelingsleder for overbygning er ansat. Det er Sofie Agergaard, som starter 1. november 

2022. Ny musiklærer ansat. Det er Mads, som er musiker og uddannet i musikhistorie. Mads starter den 10. 

oktober 2022. Rekrutterings/fastholdelsesproblemer for pædagoger. 

Medarbejdere: Ingen meddelelser. 

8. Punkter til kommende møder: 

• Fortsat fokus på vikardækning 

• Drøftelse og vedtagelse af princip om kommunikation mellem skole og hjem. 



• Drøftelse af evt. justering af antimobbe-strategien. 

• Drøftelse og evt. vedtagelse adfærdskodeks for eleverne.  

• Rekruttering 

• Talentarbejde 

• Budgetoverblik 

• Hvilke gode erfaringer kan grundskolen tage med tilbage til Hanssted Skole på Rødby Vej? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


